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Beredningstid 

Kommunchef Veronica Svensson föredrar utifrån dokumentet om 
ärendeuppföljning. Under föredragningen går hon igenom uppdragen hos de 
handläggare som främst skriver ärenden till allmänna utskottet.  
 
Under föredragningen ställer Håkan Bergström (S) fråga om det i ärendet 
rörande Björskogsnäs även kommer framgå vad fastigheterna kommer 
användas till om de behålls, vilket besvaras av kommunchef Veronica 
Svensson. 
 
Med anledning av att tennisplanerna på Hällevi är avstängda ställer Susanne 
Grundström (S) fråga om de ingår i ärendet rörande underhållsplaner, vilket 
besvaras av kommunchef Veronica Svensson och ordförande Cecilia 
Albertsson (M).  
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om tennisklubben är aktiv, vilket 
lämnas obesvarad. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om utskottsinitiativet om ödehus, vilket 
besvaras av nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om länsmannagården i Grythyttan, vilken 
lämnas obesvarad. 
 
Sten Walegren (GL) ställer med anledning av frågeställning vid årsstämma i 
Gullspångsälvens om extra finansiering fråga om rättigheter och mandat för 
ombud, vilken besvaras av Susanne Grundström (S) och nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Under föredragningen yttrar sig Susanne Grundström (S), Christer Olken (S), 
Sten Walegren (GL), Håkan Bergström (S) och Lars-Göran Zetterlund (C), 
flera vid upprepade tillfällen. 
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§ 54 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde, vilket godkänns. 
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§ 55 Fastställande av dagordning 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) yrkar att ett informationsärende om 
ekonomisk uppföljning på ansvarsområde läggs till på dagordningen, vilket 
bifalls. 
 
Med ovanstående tillägg fastställs dagordningen. 
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§ 56 Upphävande av krisledningsplan, dnr KS 19/00334 

Beslutsunderlag 
KF 2020-01-14 § 14 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-01-14 § 14 om krisledningsplan för 
Hällefors kommun, att gälla tills vidare. Sedan planen antogs har både 
kommunens egen organisation, lagstiftning och övrig omvärld förändrats och 
därför behöver en ny krisledningsplan upprättas.  
 
Kommunförvaltningen föreslår, då krisledningsplanen huvudsakligen handlar 
om tjänstepersonsorganisationen, att en ny krisledningsplan antas av 
kommunchef och att den ska gälla från och med 2024-10-01. Med antagandet 
av ny krisledningsplan upphör tidigare antagen krisledningsplan att gälla.  
 
Krisledningsnämndens reglemente och andra styrdokument som berör den 
politiska krisorganisationen ska naturligtvis även fortsättningsvis antas av 
kommunfullmäktige. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Upphävandet i sig har inga ekonomiska konsekvenser. Krisledningsplanen 
reglerar däremot hur ekonomiska beslut fattas och redovisas vid en 
extraordinär händelse, då en sådan nästan alltid innebär en ekonomisk 
belastning. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Hällefors kommuns krisledningsplan upphör att gälla 2024-10-01 eller så 
snart därefter som kommunchef beslutat om en ny krisledningsplan. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar kris- och 
beredskapssamordnare Martin Modig och ordförande Cecilia Albertsson (M) 
tillför. 
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Susanne Grundström (S) yttrar sig och ställer fråga om beslutande instans i 
detta ärende, vilket besvaras av nämnd- och utredningssekreterare Malin 
Bergkvist. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Hällefors kommuns krisledningsplan upphör att gälla 2024-10-01 eller så 
snart därefter som kommunchef beslutat om en ny krisledningsplan. 
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§ 57 Ny avgifter för kopia av allmän handling, dnr KS 
20/00016 

Beslutsunderlag 
Avgifter för begäran av allmän handling 
 
Ärendet 
Allmänheten har i enlighet med TF 2:16 rätt att utan avgift ta del av allmänna 
handlingar på plats hos en kommun. Den som önskar ta del av allmän 
handling har rätt att mot fastställd avgift få en kopia, avskrift eller utskrift av 
handlingen.  
 
Hällefors kommuns avgifter för kopiering av allmän handling beslutades 
senast av kommunfullmäktige 2006-11-07. Kommunförvaltningen vill därför 
lyfta avgifterna till nytt beslut. 
 
Till grund för avgiften ligger självkostnadsprincipen: kommuner får bara ta 
betalt för den faktiska kostnaden för olika insatser och varken göra ett 
överskott på eller subventionera det utförda arbetet. I fråga om avgifter för 
kopiering ska kommunerna också ta hänsyn till avgiftsförordningen som är 
styrande för statliga myndigheter. 
 
I förhållande till 2006 är det idag betydligt vanligare att en kopia på allmän 
handling lämnas ut i digital form. Kommunens diarium är idag digitalt och de 
allmänna handlingarna finns normalt tillgängliga i pdf-format. Då 
kommunförvaltningen ser det som önskvärt att handlingar i första hand 
lämnas ut digitalt, föreslås ingen avgift för detta. 
 
Då flera av de format som tidigare funnits med i bestämmelserna numer inte 
är aktuella eller längre läsbara, föreslås att dessa tas bort ur bestämmelserna. 
Vidare föreslås att antalet avgiftsfria kopior ska höjas från 9 till 19, samt att 
en anpassning av kostnaden för nedlagd arbetstid görs för att motsvara dagens 
kostnadsläge. 
 
Vidare förtydligas att kopiering av andra handlingar än allmänna handlingar 
som finns tillgängliga hos kommunen enbart utförs hos folkbiblioteket. Detta 
ska utföras på ett sådant sätt att kommunen inte riskerar att utföra arbete som 
annars skulle kunna genomföras på tryckeri eller i annan näringsverksamhet. 
Inte heller får kommunen bidra till kopiering av material som skyddas av 
upphovsrätt eller annat. 
 

Ekonomi 
Kommunförvaltningen föreslår att antalet avgiftsfria kopior höjs från 9 till 
19. Kostnaden för 20 kopior föreslås vara 100 kronor och varje kopia 
därutöver kostar två kronor. 
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För arbetstid vid exempelvis avskrift av ljudband eller –filer, föreslås en 
avgift om 125 kr per påbörjad kvart. 
 
I fall som är speciellt komplexa, eller där en begäran av omfattande men 
lättkopierat material leder till att avgifterna är uppenbart oskäliga, föreslås 
att ansvarig chef ska kunna besluta om undantag från taxan. 
 
Då kommunförvaltningen under ett år bara får ett fåtal förfrågningar av 
kopiering eller avskrift av större material, bedöms avgifterna inte få någon 
betydande påverkan på ekonomin. 
 
Folkhälsa 
Kommunförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan 
utifrån detta perspektiv. 
 
Miljö 
Ur ett miljöperspektiv är det önskvärt att kopior av allmänna handlingar 
distribueras digitalt. 
 
Medborgarperspektiv 
Det är en grundläggande och grundlagsskyddad rättighet för medborgarna 
att kunna ta del av myndigheters allmänna handlingar. Det ska vara tydligt 
för medborgarna på vilket sätt och till vilken kostnad detta kan ske. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Avgifter för kopiering av allmän handling med mera för Hällefors kommun 
antas. 
 
Tidigare avgifter för kopiering, avskrifter mm. för Hällefors kommun upphör 
att gälla 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist kortfattat. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Avgifter för kopiering av allmän handling med mera för Hällefors kommun 
antas. 
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Tidigare avgifter för kopiering, avskrifter mm. för Hällefors kommun upphör 
att gälla 
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§ 58 Yttrande över initiativ gällande riktlinjer för digitala 
sammanträden från kommunfullmäktiges presidium, dnr 
KS 20/00247 

Beslutsunderlag 
KF 2020-12-08 § 183 
KS 2021-01-26 § 5 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges presidium väckte under 2020 ett initiativ gällande 
riktlinjer för digitala sammanträden. Kommunallagen tillåter numer 
deltagande på distans, och initiativet tillkom under pandemin med de 
restriktioner den medförde. 
 
Kommunförvaltningen tog under 2021 fram ett förslag till riktlinje som då 
skickades på remiss till fullmäktiges och nämndernas presidier, dock utan att 
någon återkoppling inkom. 
 
Under 2022 skickades förslaget istället till samtliga partier i fullmäktige, men 
fortfarande utan att någon återkoppling skedde. 
 
Under 2023 har kanslichef muntligen varit i kontakt med presidier och 
gruppledare, och intrycket är att det politiskt inte bedöms finnas något behov 
av en riktlinje för deltagande på distans. Kommunallagen medger deltagande 
på distans i fullmäktige och nämnder under förutsättning att fullmäktige 
beslutat att det är tillåtet. Underlydande organ som exempelvis utskott 
behandlas inte i kommunallagen och kan därmed hanteras så som ordförande 
finner lämpligt. 
 
Efter kontakter med partierna, bedömer kommunförvaltningen att det inte 
finns något behov av en riktlinje för hur deltagande på distans ska hanteras, 
utan det blir i praktiken en fråga för det berörda organets ordförande. Därmed 
föreslår kommunförvaltningen att initiativet om riktlinjer för digitala 
sammanträden avskrivs. 

Social konsekvensanalys 
Möjligheten till deltagande på distans bedöms som positiv. Det ger 
närvaromöjlighet för förtroendevalda som annars inte skulle kunna delta i 
politiska sammanträden, och det skapar möjligheter att upprätthålla det 
demokratiska ramverket även under förutsättningar då fysiska 
sammanträden inte är möjliga att genomföra.  
 
I samtal betonar samtidigt många förtroendevalda vikten av att träffas 
fysiskt då gemensamma frågor ska diskuteras och beslutas. 
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Miljömässig konsekvensanalys 
Deltagande på distans minskar behovet av resor, vilket är positivt ur 
miljösynpunkt. Förutsättningen för positiv inverkan är att ledamöterna 
redan har tekniska förutsättningar för deltagande och inga nya enheter 
behöver skaffas. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Liksom i fråga om miljön är detta beroende på om nya tekniska enheter 
behövs för närvaro på distans. Minskade kostnader för reseersättning 
bedöms som försumbart. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Ärendet om riktlinjer för digitala sammanträden avskrivs. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Susanne Grundström (S), ordförande Cecilia Albertsson (M) och Lars-Göran 
Zetterlund (C) yttrar sig. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Ärendet om riktlinjer för digitala sammanträden avskrivs. 
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§ 59 Yttrande över Cecilia Albertssons (M) motion om 
ambassadörer, dnr KS 23/00128 

Beslutsunderlag 
Cecilia Albertssons (M) motion, daterad 2023-04-11 
Protokollsutdrag KF 2023-04-11 § 49 
Protokollsutdrag KS 2023-05-09 § 106 
Bilaga 1 Ambassadörer omvärldsanalys, daterad 2024-02-15 
Bilaga 2 Storytelling som kulturförändrare, daterad 2024-03-26 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav 2023-05-09 kommunförvaltningen i uppdrag att bereda Cecilia 
Albertssons (M) motion om ambassadörer. 
 
Motionären föreslår att förvaltningen ska utreda hur Hällefors kommun skulle kunna 
genomföra utnämning av officiell ambassadör. Motionen tar upp flera möjliga krav på 
ambassadören samt flera syften och mål med att utse ambassadör. 
 
Utifrån att motionen ger en bild av hur en ambassadör kan vara och vad ambassadören 
skulle kunna göra, sökte förvaltningen information hos kommuner som har 
ambassadörer. Utredningen visar hur kommunerna nominerar och utser ambassadörer, 
krav och syften samt uppdragsbeskrivning. Utredningen redovisas i omvärldsanalysen 
i bilaga 1. 
 
Omvärldsanalysen visar att ambassadörer på det sätt som motionären föreslår inte 
alltid utses direkt av kommunen. Det är ofta en fristående förening som driver frågan, 
hanterar nomineringar, planerar event och utser ambassadör. I vissa fall får 
allmänheten nominera och en jury bestående av politik och näringslivsrepresentanter 
utser ambassadörer. Inom de kommuner som själva utser ambassadörer är det ofta 
näringslivs- eller kommunikationsavdelningen som hanterar förfarandet. De 
kommuner som har slutat att utse ambassadörer har slutat på grund av att utfallet av 
publicitet blivit lägre i förhållande till den tid och resurser som administrationen 
utgjort. 
 
Risken för konflikter, kränkningar och hot finns ständigt i kommunal kommunikation 
på sociala medier. Detta är en risk som särskilt bör beaktas i detta sammanhang. 
 
En viktig fråga är också hur ambassadörens arbete ska kontrolleras, både gällande 
kvalitet och innehåll. Dessutom finns flertalet faktorer som behöver kontrolleras för 
att säkerställa att en nominerad person är lämplig som ambassadör. 
 
Inom förvaltningen finns inte resurser för att hantera detta. Det är en resurskrävande 
hantering och förvaltningen gör bedömningen att utfallet i förhållande till de insatser 
som kommer att krävas inte är försvarbara.  
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Förvaltningen gör också bedömningen att utse ambassadörer är aningen omodernt och 
att andra metoder för att sprida en positiv bild av Hällefors kommun finns att tillgå 
samt vara mer lämpade att använda i befintlig förvaltning.  
 
Att lyfta goda exempel och att arbeta med storytelling som kulturförändrare är en  
metod som skulle kunna passa in i förvaltningen befintliga arbete på ett bra sätt. Ett 
arbetssätt som utan att utse ambassadörer ändå kan bidra till att sprida en positiv bild 
av kommunen och som går hand i hand med kommunens kommunikationsarbete.  

 
Att använda sig av storytelling för att förändra kulturer, normer eller attityder en 
beprövad metod för att skapa identitet eller förstärka ett varumärke. Metoden har 
prövats i flera kommuner och regioner och både en guide och exempel hur Vansbro 
kommun arbetat framgångsrikt med metoden finns att hämta på Tillväxtverkets sida. 
En sammanställd rapport av dessa redovisas i Storytelling som kulturförändrare i 
bilaga 2. 
 
Utifrån bedömningen att kommunförvaltningen i dagsläget inte har resurser för att 
hantera arbetet med att utse ambassadörer föreslår förvaltningen att motionen avslås, 
men att förvaltningen istället får i uppdrag att börja arbeta med Storytelling som metod 
för kulturförändring.   

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys, men 
gör bedömningen att tid och resurser tar mer i anspråk än vad publicitet skulle ge. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Motionen avslås men ger förvaltningen i uppdrag att börja arbeta med 
Storytelling som metod för kulturförändring.   
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar näringslivschef 
Camilla McQuire. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M), Susanne Grundström (S) och Håkan 
Bergström (S) yttrar sig. 
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Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Motionen avslås men ger förvaltningen i uppdrag att börja arbeta med 
Storytelling som metod för kulturförändring.   
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§ 60 Ny informations- och kommunikationspolicy, dnr 
KS 24/00086 

Beslutsunderlag 
KF 2012-06-12 § 84 
Förslag på ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors 
kommun. 

Ärendet 
Den informations- och kommunikationspolicy som finns skrevs år 2012. 
Tjänstepersonerna på enheten för kommunikation och näringsliv har reviderat 
policyn på uppdrag av kommunchefen.  

 
Hällefors kommuns informations- och kommunikationspolicy är inriktad på 
att främja en effektiv och transparent kommunikation både internt och externt. 
Målsättningen är att göra kommunikationen enkel, snabb och tydlig för  
medborgarna samt att upprätthålla höga standarder av saklighet och öppenhet. 
 
Informations- och kommunikationspolicy syftar till att främja en positiv bild 
av kommunen, öka medborgarnas delaktighet och förtroende samt säkerställa 
öppenhet och tillgänglighet i kommunikationsarbetet. Kommunikationen 
riktas främst mot kommuninvånare, näringsliv och medarbetare genom olika 
kanaler.  
 
Kommunstyrelsen och kommunchefen har övergripande ansvar för 
kommunikationen, medan varje chef och arbetsledare har ansvar för att 
integrera kommunikationsaspekten i verksamheten.  
 
Enheten för kommunikation och näringsliv förslår att informations- och 
kommunikationspolicy ska antas. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
 
Anta ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors kommun. 
 
Den nya informations- och kommunikationspolicyn gäller från och med 2024-
10-01. 
 
Informations- och kommunikationspolicyn för Hällefors kommun antagen av 
kommunfullmäktige 2012-06-12 § 84 upphör därmed att gälla. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar 
turistsamordnare/kommunikatör Camilla Sandblad. 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och påpekar ett skrivfel i policyn under 
punkt 5 målgrupper. Uppdatering i dokumentet sker innan behandling i 
kommunstyrelsen. 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och ställer fråga kring kommunikation från 
gemensamma nämnder och förvaltningar och dialogen med dessa, vilket 
besvaras av turistsamordnare/kommunikatör Camilla Sandblad. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M), Lars-
Göran Zetterlund (C) och Susanne Grundström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors kommun. 
 
Den nya informations- och kommunikationspolicyn gäller från och med 2024-
10-01. 
 
Informations- och kommunikationspolicyn för Hällefors kommun antagen av 
kommunfullmäktige 2012-06-12 § 84 upphör därmed att gälla. 
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§ 61 Ekonomisk uppföljning på ansvarsområde, dnr KS 
24/00106 

Allmänna utskottet har fått en driftprognos för centrala funktioner. 
Driftprognosen är daterad 2024-04-30. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ekonomichef 
Jessica Jansson. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om fjärrvärmen är indexreglerad, 
vilket besvaras av ekonomichef Jessica Jansson. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om alternativ till fjärrvärme ses över eller 
om kommunen är bunden till det, vilken lämnas obesvarad. 
 
Sten Walegren (GL) ställer följdfråga om framåtseende i energifrågan, vilket 
delvis besvaras av ekonomichef Jessica Jansson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Håkan Bergström (S). 
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